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Z kulturních a spole čenských akcí na Vrablovci 
Příloha č. 3 kroniky obce Ludge řovice za rok 2013 

 

Z plesu místní organizace Českého červeného k říže na Vrablovci 

Konala se 12. ledna 2013 v sále místní restaurace, ten byl plesajícími, ve velké 
většině mladými, téměř plný. Zábava byla v plném proudu, nálada výborná, hudba 
hrála, jen o tancování jaksi ještě ve 23 hodin stále nebyl zájem.   

 

 

Významné životní jubileum manžel ů Markéty a Evalda Jur čkových 

Markéta a Evald Jurčkovi měli svatbu 7.2.1953, tj. před 60 lety, letos tak slaví svatbu 
diamantovou. Už více než 50 let patří mezi nejaktivnější a velmi úspěšné 
organizátory kulturního a společenského života na Vrablovci.  Spolu před 19 lety 
založili a 15 let vedli Klub důchodců Vrablovec, paní Markéta byla předsedkyní.  Byli 
a dodnes jsou aktivními členy prakticky všech společenských organizací na 
Vrablovci.  Paní Markéta v roce 1977 založila ve spolku hasičů ženské družstvo a 
později i družstvo hasičského dorostu. Pan Jurček byl 10 let předsedou 
vrabloveckých hasičů, vášnivým včelařem, 13 let byl předsedou hlučínského 
včelařského spolku.  Je nejstarším mužem na Vrablovci (86 let). 

Paní Markéta se narodila 3.7.1930 v Hlučíně, v rodině horníka, měla 5 sourozenců. 
Svého muže poznala v tiskárně v Ostravě, kde oba pracovali. 
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Pan Evald se narodil 16.5.1927 na Vrablovci také v rodině horníka. Měl jednoho 
bratra. V lednu 1944 byl odveden do Wehrmachtu a nasazen na frontu ve Francii 
k dělostřelectvu. V květnu 1945 se dostal do amerického zajetí, domů se vrátil 
v listopadu 1945. V Ostravě se vyučil typografem a začal pracovat v ostravské 
tiskárně, kde zůstal až do odchodu do důchodu. V roce 1949 byl odveden do Čsl. 
armády k PTP, kde 2 roky pracoval jako horník na šachtě Mír v Karviné. Po návratu 
z vojny poznal svou budoucí ženu a za další 2 roky se s ní oženil. V práci se mu 
dařilo, postupně se vypracoval do funkce vedoucího střediska. Jeho velkým 
koníčkem bylo včelařství. Měl až 40 úlů ve dvou pojízdných včelínech. 

Manželé Jurčkovi začali v roce 1953 hned po svatbě na Vrablovci stavět svépomocí 
rodinný dům, v němž bydlí dodnes. Už za rok, tj. v roce 1954, se do svého nového 
domku stěhovali. Vychovali 2 syny, mají 3 vnučky, jednoho vnuka a letos narozenou 
první pravnučku.  Podle jejich slov byli v životě nejšťastnější, když se stěhovali do 
„svého“ a když se jim narodily děti. Jejich společnou zálibou byla zahrada se 
spoustou květin. 

Pokročilý věk jim pochopitelně přináší i různé zdravotní obtíže. Oba používají 
francouzské hole, s pracemi v domě a na zahradě jim pomáhá rodina a Charita 
Hlučín. Elán a chuť do života jim naštěstí nechybí. Pan Jurček dosud jezdí svým 
žigulikem  z roku 1989, stále sledují dění na Vrablovci a vždy, když jim to zdraví 
dovolí se zúčastňují zdejších kulturních a společenských akcí.  

Starosta obce Mgr. Daniel Havlík a zástupci všech vrabloveckých společenských 
organizací manželé Jurčkovy 7.2.2013 navštívili, aby jim k významnému životnímu 
jubileu gratulovali, poděkovali za vše, co pro Vrablovec vykonali a dosud dělají, 
popřáli dobré zdraví a předali drobné dárky. 
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Velikonoce s rokenrolem na Vrablovci 

Pro milovníci rokenrolu připravil Hostinec na Vrablovci 30.3.2013 „pravou taneční 
noc“ se skupinou NEO CESS SUNNY BAND. Publikum bylo  vesměs středního věku 
a sál restaurace zaplnilo jen z poloviny. Zdá se, že tento styl muziky a tance moc 
neláká ty nejmladší a seniory. Začátek byl ohlášen na 19 hodin, lidé však přicházeli 
ještě do 21 hodin a hudba poprvé zahrála až ve 20.15.  V průběhu večera, jak je pro 
tento druh zábavy typický, se publikum dostávalo do varu postupně, před půlnocí tam 
určitě bylo hodně živo a veselo. 
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Klub d ůchodc ů Vrablovec oslavil Svátek matek 

K oslavě se členové klubu sešli 2.5.2013 ve Společenském domě. Maminkám přišly 
zazpívat a gratulovat děti z místní mateřské školy, s přáním a květinami přišly 
tradičně i delegace Obecního úřadu Ludgeřovice v čele ze starostou a Městského 
úřadu Hlučín.  Hosté zde poznali novou předsedkyni klubu paní Evu Vojevodovou, tu 
si členové zvolili po skonu předsedy Herberta Tkaczika. Byla to velmi příjemná a 
veselá oslava. 
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Z oslav 710. výro čí obce Ludge řovice 

Večer 15.6. se v areálu u chaty mysliveckého sdružení Ostříž konal velký country 
karneval kde hrála skupina Karavana, převáděly se country tance a show 
s honáckými biči. 

V neděli 16.6. se slavilo na hřišti před Hostincem Na Vrablovci. I zde byla řada 
stánků s občerstvením, kolo štěstí, dětské atrakce, soutěž pro děti. Také hrála 
Hornická dechovka pana Ondruše. Ludgeřovičtí hasiči předváděli své nové super 
moderně vybavené zásahové vozidlo. 

Ludgeřovické letní slavnosti se vydařily. Měly zajímavý program, přišlo dost 
návštěvníků. Přálo i počasí, krátká přeháňka během slavnosti na Vrablovci její 
průběh neohrozila. 
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Ženy z Vrablovce zahájily 31. rok cvi čení pro zdraví 

Stejně jako v minulých letech se po prázdninové přestávce i letos poprvé sešly 
v první zářijové pondělí v podvečer ve Společenském domě na Vrablovci, aby si pod 
vedením cvičitelky řádně protáhly a procvičily svaly v těle. Až do příštích letních 
prázdnin se takto budou scházet každé pondělí. Cvičitelkou je už dlouhou řadu let 
paní Hanka Arabášová.  

Byl jsem se na ně do Společenského domu podívat 16. září 2013. Sešly se v 18.45 
už ve sportovním oblečení a každá s potřebným náčiním, tj. karimatkou, míčem a 
šátkem. Krátce se přivítaly, vyměnily aktuální informace a domluvily si společnou 
návštěvu divadla. V 19.00 se postavily každá na své místo (bylo zřejmé, že jejich 
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rozestavení v místnosti je pokaždé stejné) a daly se do cvičení. Paní Hanka každý 
cvik předvedla a pak jej všechny včetně cvičitelky asi 10krát zopakovaly. V rychlém 
sledu šel jeden cvik za druhým, některé s míčem nebo se šátkem. Při cvicích vleže 
použily karimatky. Hanka s nimi nejen cvičila, ale současně ostřížím zrakem 
sledovala, zda jsou cviky prováděny správně a vysvětlovala jejich účel. Tak to 
pokračovalo celou hodinu. Každá účastnice určitě spálila slušnou sumu kalorií a pro 
své zdraví a pohodu udělala více, než kdyby místo cvičení např. seděla u televize. 
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Krmáš v Klubu d ůchodc ů Vrablovec 

Vrablovečtí důchodci se ke krmášové hostině sešli ve Společenském domě 
v podvečer 13.11.2013. Pozvali na ni i zástupce Městského úřadu Hlučín a 
ludgeřovického obecního úřadu. Přišel i starosta obce Mgr. Daniel Havlík, přinesl 
malý naturální příspěvek do hostiny a ocenil, že vrablovečtí dbají na obecní tradice.  

Členové klubu si hostinu i kulturní program tradičně připravili vlastními silami. Na el. 
varhany a kytaru zahrál člen klubu Miroslav Vojevoda spolu se svým vnukem 
Ondřejem Trčkou (skupina VOTR). Hráli a zpívali Vrablovečtí harmonikáři. Jídla i 
nápojů bylo připraveno bohatě, vládla výborná veselá krmášová atmosféra.  
Úctyhodné 86. narozeniny zde oslavil pan Josef Klapec, neformální vrablovecký 
kronikář.  
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Rock ‘n‘ rollový ve čer na Vrablovci 

Po roce přijela opět na Vrablovec hudební skupina NEO CHESS SUNNY BAND aby 
v místní hospodě 22.11.2013 rozpoutala pravý rock ‘n‘ rollový koncert. Sál restaurace 
se postupně zcela zaplnil účastníky, ti nebyli jen posluchači, ale i tanečníky, jak už to 
u takové hudby bývá. Hrálo se, zpívalo a tancovalo až téměř do půlnoci. Byl to 
vydařený, hodně veselý a příjemný večer. Zejména návštěvníci ve středním věku, 
bylo jich v sále hodně, si připomněli zábavu svého mládí, kdy rock ‘n‘ roll ve světě 
vládnul.  
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A. Vjačka 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


